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La composició política de
l’Ajuntament de Roses no
hauria de variar malgrat
que la portaveu del PSC,
Magda Casamitjana, ha
deixat el partit i tots els
càrrecs relacionats, com
ara el de regidora al Con-
sell Comarcal, la primera
secretaria del PSC de Ro-
ses i el d’assessora a la Di-
putació de Girona. Aques-
ta és, ara mateix, la inten-
ció de la portaveu del grup
municipal socialista. Però
això pot variar, segons avi-
sa Casamitjana, si la direc-
ció del partit vol condicio-
nar el grup municipal. “En
aquest cas, no dubtarem a
treballar com si fóssim un
grup nou”, especifica Ca-
samitjana. Amb tot, i se-
gons explica, també caldrà
veure com evolucionen les
converses dins el grup mu-
nicipal: “Ara per ara tinc
tot el seu suport.”

Casamitjana vol deixar
clares les seves raons:
“Abandono la política de
primera línia per recondu-
ir la meva vida professio-
nal”, i, si cal, integrar-se en
un projecte relacionat
amb la societat civil (ve-
geu peça): “No vull ser cap
obstacle per al partit. No-
més demanem defensar el
programa electoral amb
què ens vàrem presentar,
que és una continuació lò-
gica de la nostra acció com
a govern quan ja vaig ser
alcaldessa. Un projecte
que entenem que és el mi-
llor per a Roses”, destaca
l’exmilitant socialista, que
hi afegeix: “Volem ajudar a
fer que el partit esculli lliu-
rement qui ha de ser el nou
cap de llista i el seu equip.
En cap cas volem ser un
obstacle.”

Sortida pactada
El president de la federa-
ció del PSC a les comar-
ques gironines, Juli Fer-
nández, va explicar ahir
que la sortida de Casamit-
jana va ser “cordial”. Fer-
nández destaca que el

juny passat es va dir a l’ex-
alcaldessa que el partit
creia convenient que dei-
xés de ser assessora a la
Diputació, amb la intenció

de fer-ho efectiu el pròxim
gener. Fernández opina,
però, que no vol pensar
que aquest fet hagi influït
en la seva decisió. Casa-
mitjana, en aquest sentit,
deixa clar que la Diputació
no hi ha influït: “Tota la
meva vida he treballat, no
em ve de dos mil euros, jo
no em venc”, va dir. Se-
gons Casamitjana, ara fa
dos anys va obrir un perío-
de de reflexió sobre la seva
vinculació al partit, del
qual diu: “Ja no em repre-
senta i tampoc el puc re-
presentar”: “És veritat que

sempre m’he alineat amb
els anomenats sectors ca-
talanistes del PSC i darre-
rament m’havia distanciat
del partit i era molt crítica
amb la línia oficial actual.”
El procés pel dret a decidir,
doncs, ha estat clau en la
reflexió, així com l’allunya-
ment de la direcció del par-
tit a Girona, de la qual és
primer secretari Juli Fer-
nández. “Estic satisfeta de
la feina que he fet tant per
al partit com a escala local,
però entenc que ara és ho-
ra de tancar una etapa i
obrir-ne una altra”, diu. ■

Joan Trillas
GIRONA

a L’exmilitant socialista vol continuar a l’Ajuntament fins al final del mandat
a Reitera que no vol ser cap obstacle, però reclama autonomia al partit

Casamitjana avisa que si hi
ha ingerències del PSC
crearà un nou grup a Roses

POLÍTICA

“No vull ser cap
obstacle per al partit.
Només demanem
defensar el programa
electoral”
Magda Casamitjana
EXALCALDESSA DE ROSES I
EXMILITANT DEL PSC

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

La frase

Dissabte passat es va consti-
tuir la delegació de la Funda-
ció Catalunya Europa a l’Em-
pordà en una reunió celebra-
da a Figueres, en presència
d’Ernest Maragall, vicepresi-
dent de la fundació, i del seu
director, Max Vives-Fierro.
Joan Armangué (alcalde de
Figueres del 1995 al 2007) ha

Magda Casamitjana, exalcaldessa de Roses, en una imatge d’arxiu ■ MAR VICENTE

estat nomenat delegat de la
FCE a l’Empordà. L’entitat ar-
ranca amb un consell asses-
sor de dinou persones, entre
les quals, Magda Casamitja-
na, Montse Palma (diputada
al Congrés del 1996 al 2011),
Lluís Medir (exalcalde de Pa-
lafrugell i diputat al Parla-
ment en les eleccions del

1980 i el 1988) i el naturalista
Jordi Sargatal. La FCE vol li-
derar un projecte catalanista
des de diverses sensibilitats
polítiques, promoure el pen-
sament polític de Pasqual
Maragall i fomentar un debat
amb una perspectiva empor-
danesa i una mirada a l’espai
català transfronterer. ■ E.C.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Nova delegació de la Fundació Catalunya Europa

El ple de l’Ajuntament va
aprovar per unanimitat el
reconeixement a l’Asso-
ciació de Voluntaris de
Protecció Civil de Santa
Coloma de Farners. A par-
tir d’ara l’associació farà

tasques de suport en la
realització d’activitats per
a la protecció de les perso-
nes i de béns dins l’àmbit
territorial del municipi, en
actes habituals i d’emer-
gència. En el pressupost
s’inclourà una partida de
8.000 euros per cobrir ne-
cessitats de l’associació. ■

Suport als voluntaris
de Santa Coloma
El Punt Avui
SANTA COLOMA DE FARNERS

SOCIETAT

CUJEDA
Resaltado
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Pis 2676 C/ Julià de Chia, ben comunicat 1 sí G 320 €
Pis 2172 Salt, calefacció, ascensor 4 no E 400 €
Pis 2335 Sarrià de Ter, c/ Carrilet 4 no G 425 €
Pis 1600 Ronda Pedret, calefacció, ascensor 3 sí E 425 €
Pis 2665 Pont Major, c/ Àngel Marsà i Beca 4 no tràmit 430 €
Pis 2590 C/ Bonastruc de Porta, cèntric 2 sí E 440 €
Pis 2656 C/ Joan Masó Valentí, z. maristes, tssa. 1 sí F 450 €
Pis 2673  C/ Barcelona, cèntric 3 sí G 450 €
Pis 2634 St. Julià de Ramis, terrassa 2 sí tràmit 450 €
Pis 15 C/ Carreras Peralta, Barri Vell 1 sí F 500 €
Pis 2655 C/ Carme, aire condicionat, calef. 3 sí E 500 €
Pis 2490 Sils, veïnat de la Granota 3 no E 500 €
Pis 2631 C/ Rosselló, seminou 3 no tràmit 530 €
Pis 1198 C/ Mercaders, 115 m2 4 sí G 575 €
Pis 2604 C/ Rutlla, 2 banys, ben comunicat 3 sí tràmit 595 €
Pis 2662 Sarrià de Ter, seminou, ben comunicat 3 sí E 620 €
Pis 2618 Pl. Poeta Marquina, seminou 2 sí D 650 €
Pis 1554 C/ Bonastruc de Porta, 125 m2 4 sí E 700 €
Pis 2365 Pl. Oli, Barri Vell, semireformat 4 no E 700 €
Casa 2663 Sant Daniel, garatge, terrassa 3 sí B 700 €
Oficina714 Rda. Ferran Puig, 100 m2 C 590 €
Local 2303 C/ Sta. Maria, 240 m2 C 800 €
Local 2170 Rda. Ferran Puig, 175 m2 D 1.000 €
Local 2474 C/ Ciutadans, Barri Vell, 70 m2 E 1.060 €
Pàrq. 984 C/ Emili Grahit, vehicle gran 75 €

Tipus Ref. Ubicació + especificacions hab. mobl. €/mes

Pis 891  St. Joan, centre poble. Sense calefacció. 2 no G 225 €
Pis 1108 C/ Om, prop Pl. Major. Sense calef. 2 no G 250 €
Pis 1643 C/ Firal. Alt i amb vistes. Electr. S/calef.  3 no E 275 €
Pis 1041 C/ Dr. Danés. Prop del centre. Calef. 3 no   F 300 €
Pis 1105 Prop EOI. Calef. i llar de foc. Ampli. 3 no D 325 €
Nau 1942 Centre d’Olot. 150 m2.  300 €

Tipus Ref. Ubicació + especificacions hab. mobl. €/mes

Pis 2621  C/ Germanes Maçanet. Estudi. 1 sí G 290 €
Pis 2661 C/ Baixada de la Indústria. Estudi 2 sí E 300 €
Pis 1630 C/ Víctor Català. Cèntric. Balcó 3 sí E 450 €
Pis 2582  C/ Sant Llàtzer. Cuina indep. Balcó. 2 sí E 480 €
Casa 2651 Castelló. C/ Comtes d’Empúries 4 semi F 480 €
Casa 2578 C/ Pi i Margall. Pati i terrassa 3 no E 600 €

Pis 2588 C/ Concepció. 60 m2. Bomba de calor 3 no C 350 €
Pis 1277 Trav. Jaume Gras. 80 m2. Electrod. 3 no G 420 €
Bxs. 2485 C/ Emili Grahit. 60 m2. 1 bany 3 sí G 450 €
Pis 2568 C/ Guardiola. 70 m2. 2 banys. Calefacció. Pàrquing, traster.
Piscina comunitària. 2 sí G 750 €
Casa 2465 Av. Catalunya. 140 m2. 2 banys. Calefacció. Jardí. Pàrquing.
Terrassa. 4 sí G 750 €
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La línia 11 del bus urbà de
Girona tornarà a passar
pel Barri Vell a la primeria
de desembre “com a molt
tard”, va assegurar ahir el
regidor de Mobilitat, Joan
Alcalà. La previsió és que
la línia es restableixi al sec-
tor amb les mateixes con-
dicions que hi havia fins al
canvi. És a dir, un bus cada
quart d’hora. D’aquesta
manera, s’executarà la
moció que van presentar
la CUP i ICV-EUiA a fi que
es restablís el servei tal
com estava fins al juliol.

Alcalà defensa que no
es tracta d’una rectifica-
ció: “El canvi es va fer com
a període de prova per un

espai de temps de sis me-
sos abans de prendre una
decisió definitiva.” Se-
gons el regidor, “les dades
confirmen que el canvi de
trajecte era positiu” pel
que fa a la quantitat
d’usuaris en la línia. Alcalà
desmenteix les acusa-
cions de la CUP i ICV-
EUiA, els quals dubtaven
que hagués crescut el
nombre d’usuaris un 16%
arran del canvi de traçat:
“Són dades oficials
d’ATM. És cert que hi ha
hagut canvis en diverses
parades, però globalment
l’increment ha estat del
16%. No se’n pot dubtar.”

En una reunió celebra-
da la setmana passada, el
regidor va plantejar als
grups dues alternatives

per recuperar en part el
servei al Barri Vell. No es
basaven, però, a recupe-
rar tot l’antic traçat de
l’L11, i estiraven la fre-
qüència a cada mitja hora.
La CUP i ICV-EUiA hi van
posar condicions, com per
exemple la instal·lació de
panells electrònics, que,
finalment, no s’instal·la-
ran.

El regidor de Mobilitat
continua defensant el
canvi que es va fer, i que el
mandat del ple ha fet re-
considerar: “L’ocupació
era molt baixa. Hi havia
una parada en què només
hi pujava una persona ca-
da dos dies”, explica a tall
d’exemple. També assegu-
ra que en dues de les para-
des l’alternativa per a la
gent que volgués agafar el
bus estava “a trenta me-
tres”. El canvi comportarà
que s’hagi de canviar l’au-
tobús de mides mitjanes
que es fa servir ara per un
microbús, a fi que passi
pels carrers del Barri Vell.
Aquest fet, segons Alcalà,
comportarà que torni a
haver-hi usuaris d’altres
sectors de la ciutat que no
puguin pujar a l’autobús
per problemes d’espai. ■

Jordi Nadal
GIRONA

El bus urbà tornarà al Barri
Vell de Girona al desembre
a L’Ajuntament acatarà la moció que va aprovar el ple i restablirà el servei tal com estava fins al
juliol a El regidor de Mobilitat no ho considera una rectificació, sinó el final del període de prova

MOBILITAT

L’autobús urbà passant pel pont de Pedra de Girona i evitant així entrar a la plaça del Vi, i als

carrers Ciutadans, Cort Reial i Ballesteries, el trajecte suprimit al juliol ■ JOAN SABATER

El Consorci de la Costa
Brava està revisant les ta-
rifes de l’aigua després de
disset anys de no fer-ho
per adaptar-les a la situa-
ció actual de l’entitat i amb
el criteri d’actualitzar-les
a la baixa. El seu presi-
dent, Carles Pàramo, s’ha
proposat esmenar una si-
tuació que ja no “responia
a cap criteri objectiu i que
s’arrossegava des de feia
anys”. La revisió es com-
plementarà amb ajuts eco-
nòmics en la factura de
l’aigua “amb dades reals
sobre aquesta”, explica
Pàramo.

El president del Con-
sorci de la Costa Brava ha
volgut explicar aquest i al-
tres reptes que s’han plan-

tejat en una carta oberta
que avui mateix ha fet ar-
ribar als vint-i-set ajunta-
ments consorciats i a la
Diputació: “En els vint
mesos transcorreguts d’a-
quest mandat ens hem de-
dicat a recuperar la inicia-
tiva política en el compli-
ment dels nostres objec-
tius fundacionals, que és
servir amb eficàcia”, diu
en la carta. Pàramo, en
l’escrit, també deixa clar

que es proposa que les in-
demnitzacions dels mem-
bres electes es percebin
amb imports subjectes a
retenció de l’IRPF. A més,
també fa una defensa de la
importància d’haver ja es-
tat reconeguts com a enti-
tat de l’aigua.

El president del consor-
ci ha convocat per dilluns
vinent una junta general
per tractar d’aquest i al-
tres temes. ■

MEDI AMBIENT

Joan Trillas
GIRONA

El Consorci de la Costa
Brava vol posar-se al dia
a S’estan actualitzant
les tarifes de l’aigua,
que no es revisaven
des de feia uns 17 anys

La depuradora de Palamós, que també cobreix Mont-ras,

Calonge i Vall-llobrega, inaugurada el 1985 ■  A.V.

CUJEDA
Resaltado
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L’ALT EMPORDÀCORREU ELECTRÒNIC
altemporda.diaridegirona@epi.es

La portaveu del PSC de Roses,
Magda Casamitjana, va
anunciar dimarts que deixava
el partit. Ara assegura que
també posa el càrrec
d’assessora a la Diputació a
disposició del partit. Admet un
acord amb l’anterior primer
secretari, Joaquim Nadal, per
ser assessora fins acabar el
mandat.

Si té desavinences ideològi-
ques amb la direcció del partit,
per què ha esperat a ara a re-
nunciar a la militància?

Fa dos anys ja havia dit a Roses
que no continuaria, però em que-
do per acabar el programa. Jo no
volia professionalitzar-me en la
vida política i quedaria tancada
quan acabés el mandat... Amb els
resultats electorals es va fer evident
que no podia acabar el projecte,
però posaríem de manifest que hi
havia projectes que eren impor-

tants per Roses. I em van oferir es-
tar d’assessora de la Diputació,
per fer feina i que els ajudés. I no
hi havia hagut cap problema fins
aquest moment.

Quin és el problema llavors?
És públic i notori que tinc

 desavinences amb el partit en
l’àmbit nacional i que amb els te-
mes de sobirania sóc dels cor-
rents crítics. Vaig fer un escrit fa
temps en el qual jo ja anunciava
que vaig cap al sector de Marina
Geli i de l’Àngel Ros, amb l’objec-
tiu des de dintre del partit d’ei-
xamplar i fer-nos més grans. Vist
que és més difícil i que ens escol-
ten menys, doncs considero que és
el moment de posar fi a la meva
militància. Ja que no el represen-
to no vull ser la veu oficial del PSC
a Roses. Deixo la militància perquè
no vull que hi hagi malentesos, no
vull perjudicar el PSC.

Al juny li comuniquen que hi ha
problemes econòmics i que hau-
ran de prescindir d’algunes per-
sones. Per què va plegar en aquell

moment de l’executiva de la fe-
deració gironina? 

El 2012, jo ja no volia formar part
de l’executiva de Federació. Vaig fer
campanya per en Juli Fernández i
amb el pacte amb Pia Bosch em
van demanar que entrés a l’exe-
cutiva. Vaig entrar per mantenir els
equilibris entre un sector i altre,
però vaig demanar el que a mi m’a-
gradava, coses de Noves Tecnolo-
gies. I això vaig fer. Ja li vaig dir a en
Juli Fernández que quan feien
 executives em sentia incòmoda i
que no m’escoltaven. Al juny em di-
uen que per problemes econò-
mics han de prescindir d’almenys
dos càrrecs. Jo els dic que m’agra-
daria acabar, i els aviso de la si-
tuació, de com quedaria Roses si jo
marxés. I els recordo que jo tenia
un compromís amb Quim Nadal
de ser assessora fins acabar el
mandat, per un tema més de Se-
guretat Social.

Acaba semblant que tot respon
a la voluntat de tenir un sou.

Hi ha molta més cosa que un

sou. A casa som set germans i he
hagut de tirar endavant. Des dels 14
anys que treballo. He fet ensenya-
ment al Liceu Francès i deu anys a
la Generalitat. Fa deu anys que es-
tic de política, vuit de consellera
 comarcal. Si amb 50 anys, amb tot
el que he fet, hagués de dependre
del sou... Pensava que el partit ho
feia perquè m’ho havia guanyat. A
Roses hem passat de tres regidors
a set regidors. La misèria que es

parli dels diners em sap greu. Es-
tava encantada que se m’hagués
reconegut la feina. De la mateixa
manera, dubto que sigui per pro-
blemes econòmics que em facin
fora.

Així deixa el càrrec d’assesso-
ra o no?

Una vegada deixo de ser mili-
tant, jo ja he dit que s'ha acabat. No
tinc ni idea, m'he donat de baixa i
tenen tots els meus càrrecs a dis-
posició del partit. A mi ningú me
n’ha parlat, del tema de l’assesso-
ra, però jo entenia que em queda-
va fins a 31 de desembre. Poso el
càrrec a disposició del partit per-
què ja no sóc militant. L’únic que
he de fer personalment és pre-
sentar la renúncia al Consell Co-
marcal. Els altres càrrecs és la di-
recció del partit qui té ara la res-
ponsabilitat. I a Roses em quedo
per ajudar, però si faig nosa algun
dia també poden decidir.

Un dubte: quina era la seva
tasca com a assessora a la Dipu-
tació de Girona?

Sobretot ajudar en tasques mu-
nicipals amb ajuntaments que
m'han trucat. He ajudat molt so-
bretot en temes de turisme, en
maneres de portar l'Ajuntament.
Sempre que hi ha hagut alguna
cosa a fer,  no he parat, no és una
feina de vuit hores. Has d’estar
pendent d’alcaldes i regidors per
ajudar-los en projectes que surten
de la Diputació.
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«Tenia un compromís de Quim Nadal
de ser assessora fins acabar el mandat»

Magda Casamitjana
PORTAVEU DEL PSC A ROSES I ASSESSORA DE LA DIPUTACIÓ DE GIRONA

Magda Casamitjana.

DIARI DE GIRONA

CUJEDA
Resaltado
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n alguna ocasió ja he escrit
que la política s’ha convertit
en el refugi i en la professiona-
lització de molta gent. La polí-

tica vocacional pràcticament ja és resi-
dual o, directament, no existeix. Ara

hi ha autèntics professionals que hi
són per uns guanys econòmics. Em

tornen a venir al cap les paraules de Du-
ran Lleida dient que si ara hagués de fer
de mestre no sabria com guanyar-se la
vida. Això ho diu tot. Però quan utilitzem
el terme «professional» sovint ho fem
pensant en una persona que, en el seu ter-
reny, demostra una gran capacitat. En el
cas de la política aquest terme podria no
ser del tot adequat. També hi ha els que
fan de la política una ocupació. En la polí-
tica no hi ha expedients de regulació de

personal, ni retallades salarials i cada mes
es cobra puntualment. Tampoc hi ha polí-
tics a la cua de l’atur. No com molta altra
gent. L’exalcaldessa de Roses Magda Casa-
mitjana ha deixat el PSC en desacord amb
la seva actual política. Fins aquí, coherent.
Ara bé, seguirà de regidora fins al 2015.
Això ja no és tan coherent. Quines idees
defensarà? Va ser elegida sota unes sigles
i, per tant, per un partit al qual ara ja no
pertany. Deu continuar per ocupació.

E

D’OCUPACIÓ,
POLÍTIC David Céspedes

PERIODISTA dcespedes@epi.es

Cel rogent,
avui de foc i vent
LLUÍS TORNER I CALLICÓ. GIRONA.

La tardor, aquesta estació climàtica que
sol associar-se al temperament de la gent
gran, ja que normalment –tot i que engua-
ny ha estat una excepció– sol caracteritzar-
se per un clima plàcid i per una natura que
sembla adormir-se, per preparar la rebuda
de la fredor de l’hivern, sovint sol premiar-
nos amb unes meravelloses postes de sol,
que donen al cel un color vermellós, com el
de les fulles d’alguns arbres; llavors ens re-
corda aquella dita que diu «Sol rogent, plu-
ja o vent», la qual cosa no vol dir que sem-
pre s’acompleixi.

Precisament, el passat segon diumenge
de novembre, va haver-hi una d’aquestes
meravelloses postes, el cel se’ns va mostrar
amb una gran vermellor. Al vespre, l’home
del temps anuncià fort vent per a l’endemà,
ressaltant que, atesa la sequera dels boscos,
calia anar amb compte, pel tema del foc.
Malament! vàrem pensar, ja que massa so-
vint, quan es produeixen aquestes circum-
stàncies, succeeix el que s’intentava preve-
nir: hi ha algun foc.

Sempre hem pensat que el bosc no s’en-
cén sol, alguna causa ha d’haver-hi, i tot i
que en algun cas pot ser fortuïta, en d’altres
és fruit d’un descuit, una manca de precau-
ció, o el que és pitjor, per una mà que, amb
mala intenció, o per malaltia psicològica, hi
posa la guspira.

L’any passat fou l’Alt Empordà que en sor-
tí greument perjudicat, tant materialment
com amb la pèrdua d’alguna vida humana.
Ara li ha tocat al Baix Empordà, on sortosa-
ment, tret del patiment dels molts habitants,
i les pèrdues materials, no n’hi ha hagut
d’humanes, i a més s’ha pogut evitar que el

foc afectés les Gavarres; però l’ensurt, el risc,
i la tasca de molta gent han sigut molt con-
siderables.

Quina llàstima! Els boscos són el gran
pulmó de la humanitat, tot i que la mà de
l’home, moltes vegades, en fa cas omís. Cal
que tots ho tinguem ben clar, oblidem si te-
nen propietaris o no, els boscos ens fan un
bé a tots, protegim-los, i els que tinguin l’ins-
tint de piròmans, que examinin la seva prò-
pia consciència, i s’adonin del mal que es-
tan fent, fins i tot a ells mateixos. Que el cel
rogent no ho hagi de ser mai per motiu del
foc.

Ens estimen!
HENRY ETTINGHAUSEN. LA PERA.

És clar que ens estimen! «Vamos a salir de
esta crisis porque Cataluña nos va a sacar de
esta crisis» (Cristóbal Montoro, TV3, 12 de no-
vembre de 2013).

El cendreret
de l’Alt Empordà
FRANCESCA BARTI I COMALAT. 

BANYOLES.

Passejar-se per la ciutat de Figue res pot ar-
ribar a ser una experiència una mica asfi-
xiant, sobretot quan estàs aturat al pas de via-
nants i de cop i volta et passa pel davant un
camió de dimensions considerables i et
deixa anar una fumerada negra i pudent a
l’aire que intentes respirar. 

La pròxima vegada que em passegi pel bell
mig d’aquesta ciutat penso posar-me una
mascareta com fan els japonesos o potser
millor em dedicaré a fer el negoci del segle:
muntar una paradeta de mascaretes al da-

vant de la Biblioteca Municipal. 
No entenc per què van posar un desvia-

ment a Borrassà si els camio ners no en fan
ús. Aquests conductors prefereixen tirar les
cendres a la ciutat i ofegar-nos a tots/es. Es-
tic segura que els efectes secundaris poden
arribar a ser irreversibles per a moltes per-
sones que només intenten passejar o anar
a comprar a la botiga del costat de casa seva. 

Les conseqüències les pateixen els bons
vianants que es desplacen a peu o amb bi-
cicleta, mentre que els conductors dels ca-
mions fan drecera pel centre de Figueres per
dirigir-se a la Jonquera.

Un petit «miracle»
anomenat IsaVel
NEUS SAVALLS. SANT FELIU DE GUÍXOLS.

De vegades la gent escriu als diaris per do-
nar gràcies als testimonis d’un accident, als
metges que miraculosament han salvat un
familiar, als qui han trobat una mascota per-
duda. Jo avui voldria parlar d’un altre gènere
de «miracle». I m’estic referint a un fenomen
cultural, concretament el musical Isavel,
basat en la vida d’Isabel Vila, una heroïna gi-
ronina fins fa quatre dies desconeguda.

Vaig anar divendres passat a Sant Feliu a
veure l’obra. I no tinc paraules. Són dues ho-
res i mitja de pura màgia. L’actuació de la pro-
tagonista central, Iris Vilà, és senzillament
portentosa. És una obra per desmentir ro-
tundament que el teatre català estigui en cri-
si i sense idees. Recomano a tothom que vul-
gui saber la història de la gent menuda de Gi-
rona (Empordà bàsicament) que la vagi a
veure. L’espera no sols una història molt ac-
tual molt ben contada... Els espera un petit
miracle que sembla un musical de Broad-
way, però que ha estat fet aquí.

Cartes
Les cartes que els lectors enviïn a aquesta secció han de ser originals i exclu sives i han d'arribar 

mecanografiades (amb una extensió màxima de 20 línies), signades, amb el número de DNI, 
adreça i telèfon de l’autor. No es publicaran cartes signades amb pseudònim ni amb inicials.

LES CARTES ES PODEN ENVIAR PER CORREU ELECTRÒNIC, A L'ADREÇA opinio.diaridegirona@epi.es.

TREBALL
PRODUCTIU

witter va pujar el 72% el dia de
la seva sortida a Borsa, la set-
mana passada. No sabem com
està ara, no ho hem seguit,

però hi ha gent que s’ha fet d’or comprant
i venent accions de l’empresa dels 140 ca-
ràcters. Vostè i jo, no, i ara. Per convertir
un euro en 72 euros en la vida real has de
suar sang. I ni així. La vida real està cada
dia pitjor. Els diaris només haurien de
parlar de la vida real, però últimament
són plens de notícies sobre la vida imagi-
nària. L’economia financera és una forma
de vida imaginària. Pregunti’s vostè quan-
ta gent va tenir la informació precisa per
comprar accions de Twitter i vendre-les
en el moment adequat. Es diu aviat, el
72% de benefici en unes hores. 

El cas és que arriba un individu de clas-
se mitjana com jo mateix, com vostè pot-
ser, i es diu: Mira que sóc tonto, ara mateix
compraré accions de l’ocellet. Vostè, sen-
se saber-ho, les compra sobrevalorades
perquè formen part d’una bombolla, d’u-
na bombolla de sabó que un senyor do-
lent està fent al lavabo de casa seva. De
manera que en el moment mateix en el
qual vostè es decideix, xac!, esclata la
bombolla i es queda amb dos pams de
nassos. S’arruïna. Per a la gent condem-
nada a viure en la realitat, és molt arriscat
posar un peu en aquestes fantasies. És
com jugar al pòquer sense saber-ne. Et
deixen guanyar quatre mans, perquè sali-
vis una mica, i a continuació et plomen.

Al que anàvem: que si un producte que
surt a Borsa amb un valor ics, val passades
dues hores ics més setanta, alguna cosa
estranya passa. Alguna cosa que no és d’a-
quest món, del món de vostè i del meu. El
problema és que ens ho expliquen com si
ens concernís i acabem per creure’ns-ho,
és clar. D’aquí les preferents i altres estafes
piramidals que ens han portat a aquesta
situació. Significa que la informació sobre
l’economia financera no hauria d’aparèi-
xer als mateixos llocs en els quals apareix
la informació sobre l’economia real. És
com si la premsa especialitzada en qües-
tions econòmiques obrís amb els resultats
d’una partida de pòquer jugada a Los

 Angeles. Sabem que hi ha gent
que es fa d’or així, però això no

és un treball productiu. O ja
sí? 

T

a fa mesos que van començar
les crítiques contra la política
d’austeritat imposada a Euro-
pa per la troica (FMI, BCE i

Comissió Europea) per afrontar la crisi
econòmica. La tesi era que reduint la des-
pesa pública, el capital privat substituiria
el públic i repuntaria l’economia. Ha estat
a l’inrevés: com menys intervenia el sector
públic, menys ho feia el privat. El resultat
és evident:  menys creixement econòmic i
cada cop més crisi, més atur, menys crèdit
i menys estat del benestar. Un procés que,
des del començament, ja anunciaven els
grans economistes mundials. Els que no
estaven lligats a  l’oligar quia econòmica,
esclar. Però els  gover nants europeus, tots
de la dreta neoliberal, continuen entestats
en les directrius de la neoliberal troica.

Ara, els de la troica insinuen que potser es
van equivocar. I que, per exemple, les ordres
dictades a Grècia van ser nefastes i van su-
mir el país en una situació gairebé impossible
de recuperar. Portugal va pel mateix camí; i,
d’Espanya, no en parlem. Però els dirigents
continuen amb l’austeritat, les rebaixes de sa-
laris, l’augment de l’atur, i, en definitiva, la
destrucció de l’estat del benestar, que tants
anys de sacrificis, tanta suor, tanta sang i tan-
tes llàgrimes va costar d’aconseguir. Proba-
blement, aquest era l’autèntic objectiu dels
creadors de la crisi, els grans patriarques del
món financer. I a fe que ho han aconsegu-
it, per més que ara vinguin amb la història
que «potser ens hem equivocat». La prova:
els rics són més rics, i els pobres, més pobres.
I s’han quedat tan amples.

I ara arriba la gran pregunta: a qui de-
manem responsabilitats? Ningú no gosarà
donar cap resposta.

J

QUI N’ÉS
RESPONSABLE?

Fèlix Pujol

Juan José
Millás

«La tesi era que reduint la despesa
pública, el capital privat substituiria
el públic i repuntaria l’economia.
Ha estat a l’inrevés»
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Els paletes van trobar una gra-
nada de mà de la Guerra Civil
mentre treballaven al terrat del
quart pis d’un immoble del carrer
dels Sastres d’Olot. La troballa va
tenir lloc el matí del dimarts, dia 12,
i els operaris van avisar la Policia
Municipal. Els agents van
 desallotjar 8 veïns, els quals van
poder tornar a casa, quan els TE-
DAX dels Mossos d’Esquadra es
van endur la bomba per fer-la ex-
plotar. Abans al febrer, un veí en va
trobar una d’igual al costat d’una
vorera prop de l’hospital nou.

OLOT | DdG

Troben una bomba de mà de la
Guerra Civil en un terrat d’Olot
La troballa va obligar

a desallotjar vuit veïns
d’un immoble del carrer
dels Sastres 



La bomba de mà estava rovellada, però conservava l’espolet.

DIARI DE GIRONA

El president del Consorci de la
Costa Brava (CCB), Carles Páramo
(CiU), ha enviat una carta als al-
caldes del 27 municpis que formen
part de l’organisme per explicar-los
els canvis als pressupostos i la fei-
na que s’ha fet en l’últim any. En
l’escrit, Páramo revela que fins
ara s’han cobrat dietes que no es-
taven previstes als pressupostos. A
més, assenyala que les indemnit-
zacions pers assistència tributen en
l’impost de la renda, mentre que el
sistema actual de dietes no entra
en l’IRPF. El Consorci de la Costa
Brava és un organisme autònom
format per la Diputació de Girona
i els ajuntaments del litoral de la
demarcació. S'encarrega de ges-
tionar tots els recursos hidràulics
de la zona, que comprenen des de
l'abastament fins al tractament
d'aigües residuals.

«Les bases d’execució dels
 pressupostos dels darrers anys
preveien el pagament d’assistèn-
cies però no se n’han pagat cap i,
per contra, els electes han perce-
but dietes, un concepte no previst
en els pressupostos. Ignorem la o
les raons que varen portar a pren-
dre aquesta decisió però fa pensar
el fet que si bé les indemnitzacions
per assistències estan subjectes a
IRPF, les dietes no», remarca en
l’escrit.  

Des de fa deu anys, aquestes
quantitats s'havien fixat en 160
euros i tenen dret a percebre-les
tant els alcaldes o regidors que as-
sisteixin a les reunions. El docu-
ment de pressupostos per al 2013,
però, proposava actualitzar-les
(no es tocaven des del 2003) i pas-
sar-les a uns 500 euros.

Aquest increment, que a la pràc-
tica suposava triplicar-les, va pro-
vocar cert malestar en cercles po-
lítics. Per això, la Junta General
d'octubre que havia de tirar en-
davant els comptes va decidir no
aprovar aquest punt i deixar la
decisió final en mans dels ajunta-
ments.

Precisament això és el que es
farà dilluns vinent a la tarda. El pre-
sident del Consorci aprofita la
carta per convocar una Junta Ge-
neral extraordinària que, entre
d'altres, servirà per debatre què és
allò que es cobrarà per assistir a les
reunions de l'ens. Páramo, però, ja
avança que la decisió es prendrà
«previ debat» per part dels assis-
tents i sense que el govern del
CCB faci cap proposta explícita.

Ara bé, Carles Páramo no vol
tancar la carta sense dir abans
allò que pensa sobre l'afer. Per al
president del Consorci, la polèmica
generada al voltant d'aquestes
dietes i assistències és del tot «in-
necessària i gratuïta».

«Ha estat un intent improcedent
d'interferir en el bon govern del
Consorci, fet que cal rebutjar»,
recull la carta. A més de carregar
fort per aquesta filtració, Carles Pá-
ramo també aprofita la carta per
deixar clar que, al CCB, les deci-
sions es prenen comptant amb la
veu i el vot dels 27 ajuntaments que
en formen part.

Sense proposta concreta
El president del Consorci de la
Costa Brava, Carles Páramo, apro-
fita l'escrit per convocar una jun-
ta extraordinària per aprovar els
pressupostos per aquest any. Serà
dilluns vinent. Precisament, el do-
cument inclourà allò que es co-
brarà per assistències. El govern del
Consorci no farà cap proposta
prèvia i la decisió es prendrà a la
mateixa junta.

A l'escrit que ha enviat als 27
ajuntaments, el president del Con-
sorci de la Costa Brava fa balanç de
la tasca duta a terme durant els vint
mesos que porta al capdavant de
l'ens. Entre d'altres, recorda que
durant aquest temps s'han posat
els números al dia.

Per exemple, s'ha aconseguit
cobrar la majoria del deute que l'A-
gència Catalana de l'Aigua (ACA)
tenia amb el Consorci. Una quan-
titat que puja a més de 2,5 milions
d'euros. I, per altra banda, el CCB
també ha pagat factures a prove-
ïdors, que feia més de dos anys que
s'arrossegaven, per un valor global
d'uns 2 milions d’euros.

Carles Páramo també recorda
que el pressupost d'aquest 2013,
que està pendent d'aprovar-se de-
finitivament, també s'ajusta a la re-
alitat econòmica. Passa de 24
MEUR a 20, sense que això supo-
si «una reducció significativa de
serveis» ni que els ajuntaments
consorciats hi hagin de posar més
diners.

Mirant cap endavant, el presi-
dent del Consorci ja avança que en
el pressupost per a l'any vinent
(que es vol portar a Junta General
abans de finals d'any) hi haurà una
millora significativa. S'actualitza-
ran les tarifes de l'aigua que, com
recull la carta, «en algun cas feia 17
anys que no es revisaven».

GIRONA | ACN/DdG

El Consorci de la
Costa Brava pagava
dietes malgrat que
no estaven previstes
Páramo torna a portar a la Junta el canvi de

retribucions i valora la polèmica de «gratuïta»
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No quería ponerme 
segundo, bajo ningún 
concepto, especial-
mente porque con 
rivales como Folger y 
Miller nunca puedes 
estar seguro, ya que 
son pilotos muy agresivos y puedes 
llevarte alguna sorpresa. Tenía claro 
que tenía que estar primero y muy 
atento por si había algún lío tratar de 
escaparme.
No tiene tiempo ni para saborear el 
título. Hoy viaja a Jerez, donde mañana 
se subirá por primera vez a la Moto3 
del Team Pons.
Borrón y cuenta nueva. Hay que em-
pezar a trabajar de cara a la próxima 
temporada.
¿Qué expectativas genera?
Ninguna. Cero. Todavía no he probado 
la moto. Primero hay que tratar de aco-
plarnos lo antes posible a la moto y 
conocer al equipo en profundidad.

“Márquez es mi ídolo; este tío es buenísimo”

El Team Pons es toda una garantía.
Saben hacer las cosas, como lo de-
muestra el título de Pol Espargaró y la 
gran temporada de Tito Rabat. Moto2, 
sin embargo, es una categoría muy difí-
cil, en la que diez pilotos ruedan en me-
nos de tres décimas, con lo que habrá 
que estar siempre al máximo nivel.
No será que fuese fácil Moto3…
No, evidentemente. Con Salom y Rins 
nos hemos peleado en todas las ca-
rreras, que se han decidido por milési-
mas. A mi entender, la nueva fórmula 
que rige en Moto3 y Moto2 ha hecho 
que las cosas se igualen mucho y que 
las carreras sean muy emocionantes.
Por cierto, ¿Cómo le convenció Sito?

Al contrario, fui yo 
quien le tuvo que 
convencer.
¿Usted a él?
Estaba convencido 
de que tenía que dar 
el salto en su equi-

po, fuese como fuese. La progresión 
de Tito Rabat en este equipo ha sido 
impresionante y Pol llegó tras una tem-
porada con muchos problemas y ha sa-
lido como campeón dos años después. 
Es un equipo que tiene unos técnicos 
que me encantan y, lógicamente, quiero 
trabajar con ellos.
Curioso, pero se lleva junto a usted a 
Luis Salom, quien ha sido el gran rival 
este año.
Lo mejor es tener a tu principal enemi-
go lo más cerca posible, sabedor de 
que lucha con tus mismas armas. Es-
toy convencido de que el hecho de que 
compartamos equipos nos va a ayudar 
a ambos para mejorar nuestro nivel.

R
ecibido como un héroe en 
Roses el pasado lunes por 
sus vecinos. ¿Qué signi-
fica este título, a sus 18 
años?

El reconocimiento de la gente te anima 
mucho a seguir hacia delante y que las 
sensaciones que tienes dentro sean 
aún mucho mayores.
No recuerdo un final tan apretado 
como el de este año en Moto3, con 
tres pilotos en parrilla que quien gana-
ba sería el campeón y todo en el aire 
hasta la última curva.
18 carreras para jugárselo todo en la 
última curva. La verdad es que he vivido 
un mundial extraordinario, que me deja 
muy buenos recuerdos y, sobre todo, 
enorme ilusión.
¿Cuesta digerir el éxito?
Cuesta, ciertamente. Hace un mes que 
estaba todo perdido y en las dos últi-
mas carreras hemos podido darle la 
vuelta de forma espectacular. De todas 
formas, me gusta remarcar que hemos 
conseguido 323 puntos, que son una 
barbaridad, con lo que ha sido un cam-
peonato muy emocionante, igualado y 
con un nivel altísimo.
Ha ganado tres carreras, por seis Rins 
y siete Salom, y usted es el campeón.
Es una cifra que no me ha obsesiona-
do. Hoy uno solo se acuerda de quien 
ha ganado el título y no de quién ha 
ganado más carreras. Ganar no me ha 
obsesionado nunca, pero he trabajado 
muy duro, paso a paso, y al final hemos 
dado con la llave del éxito.
¿Cuál ha sido esta llave?
La regularidad, sin duda, y sobre todo 
poner mucha presión a mis rivales en 
las últimas carreras, que se vieran obli-
gados a arriesgar al máximo.
Por cierto, a tenor de cómo ha ido la 
temporada, en la que Salom se ha 
mostrado como el más fuerte en los 
finales apretados, ¿hubiese sido di-
ferente el desenlace de Valencia con 
Luis en la pista?
Muy emocionante, ya que los tres hu-
biésemos entrado en un pañuelo. De 
todas formas, ésta carrera tenía que 
ser mía. Así lo sentía en mi interior e in-
cluso cuando Àlex me entró por dentro 
no dudé ni un instante de mis posibili-
dades. Sabía que se iría largo y clavé 
el freno de delante, aún no sé como no 
me caí, ya que la suspensión hizo tope, 
pero creo que estaba escrito que iba a 
ganar el Mundial este año.
Salió al ataque, sin especular.

Maverick Viñales dará el salto a Moto2 tras imponerse en uno de los campeonatos 
más igualados y apretados. El piloto de Roses, que el pasado lunes celebró el título 

por todo lo alto en casa, debutará mañana en Jerez con la moto del Team Pons

maverick viñales  caMpeón del Mundo de Moto3 

La regularidad 
“Nadie se acuerda de 
quién ha ganado más 
carreras, sino del que 
ha ganado el título”
Moto2
“Fui yo quien convenció 
a Sito para correr 
con ellos porque sus 
técnicos me encantan”
Luis Salom
“A tu ‘enemigo’ cuanto 
más cerca mejor, así 
sabes que utilizas  
las mismas armas”

LAS 
FRASES

Parece como si usted, Rins y Salom se 
hayan puesto de acuerdo.
Es la verdad, sinceramente. Si el año 
pasado hubiese tenido una KTM qui-
zás hubiese sido más fácil, pero este 
año hemos rodado sobre un segundo 
y medio más rápido en cada circuito, 
batiendo todos los circuitos, y hemos 
subido mucho el nivel de la categoría, 
también gracias a unos equipos que se 
han esforzado mucho en el empeño y 
a KTM, que a los tres nos han dado la 
mejor moto que podíamos tener.
¿Se ha sacado una espina con este 
título?
Una espina muy, pero que muy grande. 
Subir a Moto2 como campeón te con-
solida mucho más como piloto y te da 
mayor seguridad para el futuro.
¿Es un espejo para usted cuando ve 
la progresión que ha protagonizado 
Marc Márquez?
Ojalá lo fuera. Es un piloto extremada-
mente bueno, que ahora mismo podría 
considerar como mi ídolo, que en su pri-
mer año ha ganado el título de MotoGP 
y que ha ganado muchas carreras. Un 
piloto impresionante.
¿Un ídolo de 20 años?
Este chaval es una pasada. Es un piloto 
extremadamente bueno y se lo merece 
todo.
Tres títulos en cuatro años, ¿ha mos-
trado el camino a seguir?
Espero que haya marcado un camino 
para nosotros, pero no será fácil. Tam-
bién es importante tener una buena 
moto y un buen equipo, ya que hay pi-
lotos de gran categoría que por falta 
de material no pueden destacar tanto 
como otros. n

Es importante tener una buena 
moto y un buen equipo, pero hoy  
Marc es el espejo en el que mirarse

Josep Viaplana
Marc Casanovas fotos

Entrevista SPORT

SPORT MotoGP 29Miércoles
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Maverick Viñales
CAMPIÓ DEL MÓN DE MOTO3

“Tenir Salom i Rins com a rivals
m’ha ajudat molt a evolucionar”

Moto2 “Ja m’han dit que la primera sensació és que la nova moto corre molt” Campió “Quan vaig sortir de l’últim revolt
ja sabia que, si no li passava res a la moto, guanyava jo” Títol “He complert el somni que tenia des de petit”

NURIA GARCÍA

Maverick Viñales (Roses, 12 de gener
del1995)encaraviuenunsomni.Diu-
menge es va proclamar campió del
món de Moto3 a Xest i avui, al circuit
de Jerez, estrenarà la nova moto de
Moto2del’equipPons.Moltesemoci-
ons seguides per al jove pilot, que de-
mana temps per assimilar tot el que
està vivint.

¿Ja has paït tot el que va passar diu-
menge a Xest?
I ara, encara no! He complert el som-
ni que tenia des de petit i encara no he
tingut gaire temps per pair-ho, tot ai-
xò costa molt d’assimilar.

I més després de la temporada que
hem viscut!
Ha estat un any molt bo i crec que so-
bretot la clau ha estat la regularitat.
Hemtrettoteslesnostresarmesquan
les havíem de treure.

Després de guanyar el títol, donaves
les gràcies als que han sigut els teus
rivals, Lluís Salom i Álex Rins, per
haver-te fet millorar.
Tots tres hem après a anar al cent per
cent sobre la moto sense caure. Hem
apujat molt el nivell. Tenir Salom i
Rins com a rivals m’ha ajudat molt a
evolucionar.Amés,totselsequipshan
fet un gran treball.

Parlant d’equips, l’any passat tu vas
dir que volies una KTM i, al final, el
temps t’ha donat la raó.
Vam poder tenir una KTM oficial i ai-
xò ens ha fet guanyar el Mundial.

Per aconseguir-ho, però, va haver-hi
problemesambelteuanteriorequip.
Si poguessis tirar enrere, canviaries
alguna cosa?
Això ja és una cosa passada i preferei-
xo no parlar-ne, però sí que és veritat
quelesformesnovanserlescorrectes.

Confessa’m una cosa, a la pista els pi-
lots gaudiu igual que feu gaudir els
espectadors?
[Riu.] Home, a la pista es viu una mi-
ca més intensament. A l’última cursa
ens vam jugar el títol i ja vam dir que
seria molt ajustat. Al final ens ho vam
jugar tot en l’últim revolt!

Després de la cursa del Japó és quan
tornes a tenir opcions de ser campió.
Què et va passar pel cap?
Aquell dia vaig pensar que m’havien
donat una nova oportunitat i que ha-
via d’aprofitar-la al màxim.

¿I a València, quan veus la línia de
meta i que tu ets el primer, que tens
el títol a tocar?
Quan vaig sortir de l’últim revolt ja sa-
bia que, si no li passava res a la moto,
guanyavajo.Vaigdonargasafonsper-
quèningúempassésiquanvaigcreuar
la línia de meta vaig saltar de felicitat!

Marc Márquez diu que va plorar
d’emoció. Tu també?
I tant! Tots estàvem plorant allà! Ser
campió és molt emocionant!

¿EraimportantpujaraMoto2ambel
títol de Moto3?
Molt! Hi hauria pujat igual, però és
molt important marxar d’una catego-
ria havent-ne estat el campió. El títol
et consolida i fa veure a la gent que es-
tàs preparat per fer el salt.

Avui t’estrenes amb la nova moto a
Jerez. Estàs nerviós?
Tinc moltes ganes de provar-la. Ja
m’han dit que la primera sensació és
quelaMoto2corremolt,peròdesprés
t’acostumes a la velocitat!

Tindràs de company Lluís Salom, el
teu rival aquest any a Moto3.
Tenim una relació professional. El
que passa a la pista es queda a la pis-
ta, a fora tot és diferent.

A Xest ja vau demostrar que hi havia
bona sintonia.
Sí, quan va acabar la cursa ens vam
abraçarambelRinsielSalomiemvan
felicitar. I hauria estat igual si hagués
guanyat un d’ells. Cal valorar la feina
dels rivals.

Ara toca aprofitar el test de Jerez i el
d’Almeria, ja que després no podràs
pujar a la moto durant dos mesos.
Haurem d’aprofitar-los al màxim!
Després, durant els mesos de desem-
bre i gener tocarà entrenar-me. De
moment ja m’han dit que hauré de
guanyar una mica més de massa
muscular.

Què podem esperar del primer any
del Maverick a Moto2?
Podem esperar que ens brindi bones
curses. De moment, tenim objectius
poc ambiciosos. Fer cinquè ja seria
una victòria.

A Rosesdillunsvam poderveure que
et pressionaven perquè hi tornessis
l’any vinent!
Sí, la gent, quan veu que ho pots acon-
seguir, s’emociona, però no és fàcil. Al
darrere hi ha un treball molt dur. Pe-
rò quan veus tanta gent que t’està ani-
mant és molt gratificant. Et sents
molt satisfet.e

MUNDIAL DE MOTOCICLISME

El pilot Maverick Viñales va ser rebut a Roses, la seva localitat natal, pels seus veïns i aficionats. DAVID BORRAT

Moto2
“Demoment
tenim
objectiuspoc
ambiciosos.
Fercinquèja
seriauntriomf”

Temporada
“Ha estat un
any molt bo i
crec que,
sobretot, la
clau ha estat
la regularitat”

Márquez, el més ràpid
en l’últim dia de tests
Marc Márquez va tornar a ser el
més ràpid en la tercera i última
jornada de testos de MotoGP a
Xest. El pilot de Cervera va acon-
seguir un registre d’1:30.287 en la
millor de les 56 voltes que va fer al
traçat valencià. El segon millor
temps va ser per a Bradley Smith,
i Stefan Bradl va ser tercer, seguit
de Dani Pedrosa. Ara els pilots de
MotoGP tenen vacances fins al 4
de febrer, quan tornaran a treba-
llar sobre la moto al circuit malai
de Sepang. El relleu l’agafen els
pilots de Moto2 i de Moto3, que
avui inicien el primer dia de tests
al circuit de Jerez, on s’estaran
fins demà.

MOTOGP

CUJEDA
Resaltado
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C O M E R Ç

Ikea sondeja el mercat per 
obrir un centre a Girona
Un canvi de llei que 
impulsa el Govern 
permetria a la 
companyia agilitar 
l’elecció del solar per 
ubicar-hi la botiga

SUVIA ANGULO /  SÍLVIA OLLER
Barcelona /  Girona__________________

Ikea està  sondejant el m ercat de 
la p rovíncia de G irona p er obrir 
u n  n o u  establim ent. En espera 
d’inaugurar el 2015 un  nou 
com plex a Tarragona, la com 
panyia  sueca està estud ian t ja 
u n  altre em plaçam ent a Cata
lunya. D e m om ent, l’em presa no 
s’h a  decan ta t p er cap m unicipi, 
però  la m odificació de  la n o r
m ativa actual, a  través de la  llei 
d’A com panyam ent dels P res
supostos, que es troba  ara  m a
teix  e n  tram itació, podria  agili
ta r aquesta  elecció. En cas de 
tira r  endavant aquesta m odifica
ció legislativa, que encara  s’ha 
de debatre, els m unicipis que 
són en  u n  continu  u rb à  amb 
localitats de  m és de 50.000 ha
b itan ts podrien  acollir grans 
cen tre  com ercials. A ra no  po
den fer-ho.

A quest canvi norm atiu, que 
encara  s’ha  d’aprovar, obriria 
m olt el ventall de  possibilitats 
p er a la com panyia sueca, que 
habitualm ent escull m olt bé les 
ubicacions. U n portaveu dTkea

t

liliSE

A la imatge, les cues registrades el dia de la inauguració de l’Ikea de Sabadell
G E M M A  M IR A L D A  /  A R X IU

va confirm ar ah ir que volen tro 
bar un  em plaçam ent a la provín
cia de G irona i va explicar que 
s’està  analitzan t el m ercat per 
determ inar quina és la m illor op
ció. N o es descarta cap m unicipi 
i la m odificació legislativa m illo
ra  les perspectives de  la com pa

nyia ja  que salva alguns dels 
obstacles actuals per instal·lar- 
se en  certes poblacions. De fet, 
ja ha  rebu t diverses ofertes de 
m unicipis que volen ten ir en  el 
seu term e una d ’aquestes ma- 
crobotigues. Ikea estim a que la 
inversió seria d ’uns 60 milions

d ’euros i que podria crear ocu
pació p e r  a en tre  300 i 400  tre 
balladors. Am b aquestes xifres, 
quin alcalde no am bicionaria 
ten ir  u n a  botiga d ’aquesta em 
presa al seu m unicipi.

Salt, com  que es tro b a  al cos
ta t  de Girona, com pliria am b els

Trias demana a l’Estat que no interfereixi en qüestió d’horaris
=  Les declaracions fetes 
abans-d’ahir pel secretari 
d’Estat de Comerç, Jaime 
Garcia-Legaz, en què apressa
va l’Ajuntament de Barcelona 
a habilitar una zona turística 
comercial amb llibertat d’ho
raris ha tom at a agitar la 
llarga controvèrsia sobre el 
temps d’obertura de les boti
gues a la ciutat L’alcalde 
Xavier Trias -de viatge amb 
el president de la Generalitat 
a Israel- va replicar ahir, en

declaracions a RAC 1, les pa
raules del secretari d’Estat 
“És un escàndol que aquest 
senyor estigui tan obcecat 
Que ens deixi tranquils, per
què, a més a més, a Madrid 
no li ha anat bé (amb la libe
ralització d’horaris comerci
als). Si a Madrid li hagués 
anat bé, aquest senyor em 
podria estar dient de tot, pe
rò no ha anat bé”.

L’alcalde va recordar: 
“Hem fet un estudi que am

plia els horaris de més diu
menges (els vuit dies festius 
addicionals acceptats per la 
Fundació Barcelona Co
merç). Aquest és el planteja
ment. No entenc per què 
(García-Legaz) es dedica a 
ficar-se amb el territori. A  
veure si al final no podrem  
decidir sobre el nostre co
merç, a Catalunya”.

La polèmica entre l’Ajunta
m ent i el departament de 
Comerç de l’Administració

central és conseqüència del 
plet que mantenen els go
verns espanyol i català 
sobre regulació d’horaris 
comercials. La Generalitat 
reclama plenes atribucions 
en aquest camjp, mentre que 
l’Administració central con
sidera, en nom de la unitat 
de mercat, però també de la 
n orm ativa  U beralitzadora  
europea, que la regulació 
dels horaris no convé, al
menys, totalment.

requisits que estud ien  els suecs 
i, si el canvi norm atiu  acaba m a- 
terialitzant-se, tam bé am b els 
requisits legals i com ercials. An
te rio rm en t s'havia p ostu la t per 
allo tjar la  botiga i en  u n  passat 
s’havien m antingut converses. 
“E l cam í encara  és m olt llarg  i, 
de m om ent, no  h i h a  res concre
ta t”, d iu  l’alcalde de  Salt, Jaum e 
Torram adé. Amb tot, afirm a que 
la  modificació legal beneficiaria 
el seu m unicipi des del p u n t de 
vista com ercial. Si finalm ent 
Ikea  escollís Salt, la m acroboti- 
ga s’hauria  de situar al sud  del 
m unicipi, on  h i h a  els únics 
terrenys que poden ten ir un  crei
xem en t residencial, com ercial o 
industrial.

LA M O D IF IC A C IÓ  LEGISLATIVA

La nova llei 
autoritzaria municipis 
com Salt a obrir 
centres comercials

LA FU T U R A  B O TIG A

L’empresa invertiria 
60 milions d’euros i 
donaria feina a entre 
300 i 400 persones

Però, fins que la  llei no  estigui 
aprovada i Ikea  estud iï to tes les 
opcions -F igueres tam bé és 
cand idata-, la com panyia no  vol 
aven tu rar cap. preferència. H i 
h a  diversos condicionants que 
el fu tu r em plaçam ent hau rà  de 
com plir p er allotjar u n  centre 
Ikea. L a filosofia del g rup  suec 
és gairebé idèntica p e r  a to ts  els 
centres: p rox im itat a u n  m unici
pi m olt poblat, d isposar de  bons 
accessos i  vies de com unicació a 
l’en to rn , i g ran  v isib ilita t A 

.aquestes tres condicions se li afe
giria la  de  disposar d’un  gran so
lar, ja  que habitualm ent les bo ti
gues acostum en a se r  m olt grans 
i requere ixen  m o lt d ’espai.

L a llei d ’A com panyam ent 
dels P ressupostos s’h au rà  de 
debatre  en  el P arlam en t en  els 
propers m esos. Tam bé preveu 
que petits  i m itjans establim ents 
com ercials es pugu in  situar dins 
de les instal·lacions de  ports de 
titu la rita t pública, sem pre que 
estiguin connectats a la tram a 
urbana i no  afectin  els usos 
portuaris. U n article que podria 
beneficiar les instal·lacions de 
creuers dels ports de  la G ene
ra lita t de Palam ós i Roses, que 
en  aquests últim s anys han  expe
rim en ta t u n  gran increm ent 
d'activitat.*

El petit comerç de Barcelona, 
contra l’ampliació de La Maquinista
S. ANGULO Barcelona_______________

El projecte d’ampliació del cen
tre  comercial La M aquinista, que 
està en  exposició i ahir va publi
car La Vanguardia, ha causat un 
gran m alestar en tre  comerciants 
de la  c iu ta t 

L a Fundació Barcelona Co
merç, que engloba els 16 eixos co
mercials de la c iu ta t ha  sol·licitat 
reunir-se a: -is ̂  t  ”  '  1
de Sònia Re._sef;.> i Amoni Vn es

per abordar aquesta qüestió que 
“perjudica claram ent els seus ne
gocis”. Diuen que no entenen 
com, en qüestió de pocs mesos, 
l’A juntam ent de Barcelona ha 
perm ès l’ampliació de dos cen
tres comercials -L a  M aquinista i 
G lòries- i ha anunciat la cons
trucció d’un  de nou a la fu tura es
tació ferroviària de La Sagrera.

El president de la Ftindacjó 
"arcelon  • Cor.>»rç. Vicenç Gao- 
ca, assegura que en aquests ú l

tims mesos s’ha donat llum verda 
-alguns estan en tram itació o en 
projecte- a 52.500 metres qua
drats més de sostre comercial. 
Per posar-ne un  exemple, la gran 
superfície de Diagonal M ar té
67.000 m etres quadrats. “És com 
si construïssin un  com plex nou a 
Barcelona”, lam enta Gasca.

Els com erciants tam bé criti
quen el que considem n un  doble 
joc de ’• -.nnumier.í. L ’al. . M e  
Xavier Trias no va voler aprofun

dir en la qüestió de liberalitzar 
els horaris comercials a la ciutat 
per no perjudicar el petit com er
ciant. Així va justificar m antenir- 
se al m arge de la qüestió. A més a 
més, Xavier Trias va assegurar 
que no  es modificarien els hora
ris actuals sense el consens del 
petit comerciant. “D e to ta  m ane
ra  -critica  Gasca-, no té cap pro
blem a a am pliar la superfície 
dels centres comercials. I  això 
ens perjudica m olt”.

Segons la seva opinió, a causa 
de l’actyal conjuntura econòm i
ca no h i ha  u n a  dem anda que 
pugui absorbir tants m etres qua
drats de sostre comercial. Vicenç 
Gasca explica que els com erci
ants de la c iu ta t a m b  pro u  íV

aguanten la  crisi. El consum  ha 
baixat m olt en aquests últims 
anys i  la com petència de les 
grans superfícies cada vegada es 
nota més.

L a Fundació Barcelona Co
m erç ja  no en tra  a discutir els 
plans que ten en  altres municipis 
de l’entorn p e r  am pliar o crear 
nous complexos i que tam bé po
drien afectar els seus negocis. 
Sense anar més lluny, a Vilade
cans, les feines per acollir un 
gran centre com ercial oudet, de
25.000 m etres quadrats, continu
en. La urbanització d’aquest es
pai ja  està a punt, i a ra  es treballa 
en els accessos! L ’outlet de la  Ro
ca del Vallès tam bé està ampliant 
'o  i i ' - ^ - f í c i e . *

CUJEDA
Resaltado
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CATEDRÀTIC D'ÈTICA

Rorbert Bilbeny , en el cicle de conferències de Roses

El catedràtic d'Ètica de la Universitat de Barcelona serà a la vila aquest divendres

EMPORDA.INFO
El catedràtic d'Ètica de la Universitat de 
Barcelona, Norbert Bilbeny, serà el 
conferenciant de la xerrada que tindrà lloc el 
proper divendres 15 de novembre, dins el cicle 
"Propostes de país per a un nou temps" 
organitzat per l'Àrea de Cultura de l'Ajuntament 
de Roses. L'acte tindrà lloc al Teatre Municipal 
de Roses a les 20.30 h i l'accés és lliure. 

Norbert Bilbeny (Barcelona, 1953), és 
catedràtic d'ètica de la Universitat de 
Barcelona des de l'any 1990. Ha estat 
investigador o professor convidat a diferents 
universitats de tot el món (Berkeley, Toronto, 
Chicago, Mèxic). Va començar treballant sobre 
temes d'història de la filosofia catalana i sobre ètica kantiana. La seva especialitat són les 
qüestions interculturals, l'ètica de la ciutadania i el cosmopolitisme. 

A més de fer-ho des de la càtedra, ha transmès les seves idees com a col?laborador habitual en 
els mitjans de comunicació (Avui, Diari de Barcelona, i actualment La Vanguardia), i és autor 
d'una nombrosa bibliografia tant en català com en castellà. Va guanyar el Premi Josep Pla el 
1984 amb Papers contra la cinta magnètica, i l'Anagrama d'assaig el 1987 amb La revolución en 
la ética. Hábitos y creencias en la sociedad digital. Va ser secretari de l'Ateneu Barcelonès del 
1985 al 1989, i actualment és degà de la Facultat de Filosofia de la UB. 
En la xerrada del proper divendres a Roses, Bilbeny farà una anàlisi de la situació actual a 
Catalunya en relació al sobiranisme, parlarà dels diferents models de futur, dels principals reptes 
de la independència, i de la cultura de valors que cal continuar desplegant a favor de la 
convivència. 
La conferència forma part del cicle organitzat aquesta tardor per l'Ajuntament de Roses, dividit en 
dos blocs temàtics: "Roses, un poble amb molta història" i "Propostes de país per a un nou 
temps". A Norbert Bilbeny el seguiran l'historiador Arnald Plujà (5 de desembre) i, tancant el cicle 
el 13 de desembre, el Catedràtic de Dret Constitucional i president del Consell Assessor per a la 
Transició Nacional, Carles Viver i Pi-Sunyer. 
Amb aquesta proposta, el consistori vol apropar a la ciutadania del municipi i de tota la comarca, 
el pensament i experiències de figures de l'actualitat amb una contrastada solvència i trajectòria 
professionals, que ofereixin de primera mà la seva visió del món al públic empordanès. 

No t'ho pots perdre. . .

Concerts 

Hip Organ Trio - Jazz

Auditori de l'Ateneu - Banyoles

Concerts 

Astella Rock presenta (novembre)

Sala La Mirona - Salt

Projeccions Cine 

Marc Pinsach

La Mostra de Muntanya i Aventura - 
Figueres

Xerrades i Conferències 

Crònica d'una recuperació

Festa Major de Sant Romà 2013 - 
Lloret de Mar

Concerts 

Concert d'El Sobrino del Diablo

Ateneu Central - Olot
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El	catedràtic	d'ètica	Norbert	Bilbeny	participa	en	el	
cicle	de	conferències	de	Roses	

Me gusta Regístrate para ver qué les gusta a tus amigos.

El catedràtic d'Ètica de la Universitat de Barcelona, Norbert Bilbeny, serà el conferenciant de la xerrada que 

tindrà lloc el proper divendres 15 de novembre, dins el cicle “Propostes de país per a un nou temps” organitzat 

per l'Àrea de Cultura de l'Ajuntament de Roses. L'acte tindrà lloc al Teatre Municipal de Roses a les 20.30 h i 

l'accés és lliure.

Norbert Bilbeny (Barcelona, 1953), és catedràtic d'ètica de la Universitat de Barcelona des de l'any 1990. Ha 

estat investigador o professor convidat a diferents universitats de tot el món (Berkeley, Toronto, Chicago, Mèxic). 

Va començar treballant sobre temes d'història de la filosofia catalana i sobre ètica kantiana. La seva especialitat 

són les qüestions interculturals, l'ètica de la ciutadania i el cosmopolitisme. 

A més de fer-ho des de la càtedra, ha transmès les seves idees com a col•laborador habitual en els mitjans de 

comunicació (Avui, Diari de Barcelona, i actualment La Vanguardia), i és autor d’una nombrosa bibliografia tant 

en català com en castellà. Va guanyar el Premi Josep Pla el 1984 amb Papers contra la cinta magnètica, i 

l’Anagrama d’assaig el 1987 amb La revolución en la ética. Hábitos y creencias en la sociedad digital. Va ser 

secretari de l'Ateneu Barcelonès del 1985 al 1989, i actualment és degà de la Facultat de Filosofia de la UB. 

En la xerrada del proper divendres a Roses, Bilbeny farà una anàlisi de la situació actual a Catalunya en relació 

al sobiranisme, parlarà dels diferents models de futur, dels principals reptes de la independència, i de la cultura 

de valors que cal continuar desplegant a favor de la convivència. La conferència forma part del cicle organitzat 

aquesta tardor per l'Ajuntament de Roses, dividit en dos blocs temàtics: “Roses, un poble amb molta història” i 

“Propostes de país per a un nou temps”. A Norbert Bilbeny el seguiran l'historiador Arnald Plujà (5 de desembre) 

i, tancant el cicle el 13 de desembre, el Catedràtic de Dret Constitucional i president del Consell Assessor per a 

la Transició Nacional, Carles Viver i Pi-Sunyer. 

Amb aquesta proposta, el consistori vol apropar a la ciutadania del municipi i de tota la comarca, el pensament i 

experiències de figures de l'actualitat amb una contrastada solvència i trajectòria professionals, que ofereixin de 

primera mà la seva visió del món al públic empordanès.  
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El catedràtic d'ètica Norbert Bilbeny participa en el cicle de 
conferències de Roses

CULTURA 
13/11/2013 - 11:51 
El catedràtic d'Ètica de la Universitat de Barcelona, Norbert Bilbeny, serà el conferenciant de la 

xerrada que tindrà lloc el proper divendres 15 de novembre, dins el cicle “Propostes de país per a un 

nou temps” organitzat per l'Àrea de Cultura de l'Ajuntament de Roses.

L'acte tindrà lloc al Teatre Municipal de Roses a les 20.30 h i l'accés és lliure.

Norbert Bilbeny (Barcelona, 1953), és catedràtic d'ètica de la Universitat de Barcelona des de l'any 

1990. Ha estat investigador o professor convidat a diferents universitats de tot el món (Berkeley, 

Toronto, Chicago, Mèxic). Va començar treballant sobre temes d'història de la filosofia catalana i 

sobre ètica kantiana. La seva especialitat són les qüestions interculturals, l'ètica de la ciutadania i el 

cosmopolitisme.

A més de fer-ho des de la càtedra, ha transmès les seves idees com a col.laborador habitual en els 

mitjans de comunicació (Avui, Diari de Barcelona, i actualment La Vanguardia), i és autor d’una 

nombrosa bibliografia tant en català com en castellà. Va guanyar el Premi Josep Pla el 1984 amb 

Papers contra la cinta magnètica, i l’Anagrama d’assaig el 1987 amb La revolución en la ética. 

Hábitos y creencias en la sociedad digital. Va ser secretari de l'Ateneu Barcelonès del 1985 al 1989, i actualment és degà de la Facultat de 

Filosofia de la UB.

En la xerrada del proper divendres a Roses, Bilbeny farà una anàlisi de la situació actual a Catalunya en relació al sobiranisme, parlarà 

dels diferents models de futur, dels principals reptes de la independència, i de la cultura de valors que cal continuar desplegant a favor de 

la convivència.

La conferència forma part del cicle organitzat aquesta tardor per l'Ajuntament de Roses, dividit en dos blocs temàtics: “Roses, un poble 

amb molta història” i “Propostes de país per a un nou temps”. A Norbert Bilbeny el seguiran l'historiador Arnald Plujà (5 de desembre) i, 

tancant el cicle el 13 de desembre, el Catedràtic de Dret Constitucional i president del Consell Assessor per a la Transició Nacional, Carles 

Viver i Pi-Sunyer.

Amb aquesta proposta, el consistori vol apropar a la ciutadania del municipi i de tota la comarca, el pensament i experiències de figures de 

l'actualitat amb una contrastada solvència i trajectòria professionals, que ofereixin de primera mà la seva visió del món al públic 

empordanès. 
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(http://i0.wp.com/www.viladeroses.cat/wp-

content/uploads/2013/11/conferencia_independència_norbert1.jpg) El catedràtic d’Ètica de 

la Universitat de Barcelona, Norbert Bilbeny, serà el conferenciant 

de la xerrada que tindrà lloc el proper divendres 15 de novembre, 

dins el cicle ‘Propostes de país per a un nou temps’‘Propostes de país per a un nou temps’‘Propostes de país per a un nou temps’‘Propostes de país per a un nou temps’ organitzat per 

l’Àrea de Cultura de l’Ajuntament de Roses. L’acte tindrà lloc al 

Teatre Municipal de Roses a les 20.30 h i l’accés és lliure.

A la xerrada del proper divendres a Roses, Bilbeny farà una anàlisi 

de la situació actual a Catalunya en relació al sobiranisme, parlarà 

dels diferents models de futur, dels principals reptes de la 

independència, i de la cultura de valors que cal continuar desplegant 

a favor de la convivència.

La conferència forma part del cicle organitzat aquesta tardor per 

l’Ajuntament de Roses, dividit en dos blocs temàtics: “Roses, un 

poble amb molta història” i “Propostes de país per a un nou temps”. 

A Norbert Bilbeny el seguiran l’historiador Arnald Plujà (5 de 

desembre) i, tancant el cicle el 13 de desembre, el Catedràtic de 

Dret Constitucional i president del Consell Assessor per a la 

Transició Nacional, Carles Viver i Pi-Sunyer.

Amb aquesta proposta, el consistori vol apropar a la ciutadania del municipi i de tota la comarca, el pensament 

i experiències de figures de l’actualitat amb una contrastada solvència i trajectòria professionals, que ofereixin 

de primera mà la seva visió del món al públic empordanès.
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Like this:

Norbert Bilbeny (Barcelona, 1953), és catedràtic d’ètica de la Universitat de Barcelona des de l’any 1990. Ha 

estat investigador o professor convidat a diferents universitats de tot el món (Berkeley, Toronto, Chicago, 

Mèxic). Va començar treballant sobre temes d’història de la filosofia catalana i sobre ètica kantiana. La seva 

especialitat són les qüestions interculturals, l’ètica de la ciutadania i el cosmopolitisme.

A més de fer-ho des de la càtedra, ha transmès les seves idees com a col·laborador habitual en els mitjans de 

comunicació (Avui, Diari de Barcelona, i actualment La Vanguardia), i és autor d’una nombrosa bibliografia tant 

en català com en castellà. Va guanyar el Premi Josep Pla el 1984 amb Papers contra la cinta magnètica, i 

l’Anagrama d’assaig el 1987 amb La revolución en la ética. Hábitos y creencias en la sociedad digital. Va ser 

secretari de l’Ateneu Barcelonès del 1985 al 1989, i actualment és degà de la Facultat de Filosofia de la 

Universitat de Barcelona.
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